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ДРУКОВАНІ ВИДАННЯ 

День Европы  Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) ..........................................3 

Вчера представители оппозиции и парламентского большинства согласовали пакет из пяти 

законопроектов, принятие которых требуется для подписания соглашения об ассоциации с 
Европейским союзом. В Партии регионов заручились поддержкой оппозиции по вопросам 

расширения полномочий Счетной палаты, гарантий выполнения судебных решений и 

договорились в декабре провести выборы в пяти мажоритарных округах.  

Большой антикоррупционер видит тебя  Вячеслав Хрипун, "КоммерсантЪ" 

(Украина) ...........................................................................................................................4 

Кабинет министров в целом принял типовое положение о подразделениях по вопросам 

противодействия и выявления коррупции. Данные подразделения будут действовать в составе 
органов исполнительной власти и подчиняться руководителям этих органов. Они будут 
заниматься профилактикой коррупции, контролировать правильность финансовых отчетов, а в 
случае выявления нарушений информировать о них руководство и правоохранительные 
органы.  

Ноу-хау Рады: убрали "Лендроверы", закрыли курилки и постелили синие 
ковры  «Сегодня» .............................................................................................................5 

Первый рабочий день депутатов начался с речи Президента Виктора Януковича: он впервые 
выступил перед нардепами 7-го созыва. Кроме того, вернувшихся с каникул народных 
избранников ждал еще один сюрприз: последнюю курилку на 1 этаже Рады закрыли. Теперь 
депутаты могут подымить только на улице. Некурящие довольны, а вот курильщики 

возмущаются. 

Президентська терапія  Анна Черевко, «День»..............................................................6 

Всього майже 40 штиків. Як сказав Томенко, це ті, хто служить не Януковичу і тим паче не 
Україні, а Путіну й Россії. Це угруповання оголосило, що голосувати за єврозаконопроекти не 
буде. Крім того, кажуть також, що Шуфрич безстрашно став на захист утікача Мельника, 
звинувативши міністра доходів і зборів Клименка в репресуванні опального ректора-
хабарника. Отже, в них стало настільки весело, що сьогодні о 16:00 їх чекає рандеву з 
Януковичем… 

Ми не йдемо в Європу з простягнутою рукою  Юрій Килимник, «День» ...................7 

Давайте назавжди запам’ятаємо: за своїми розмірами територія України посідає перше місці в 
Європі. Правда, дехто іноді заперечує, що, мовляв, їй належить друге місце — після Росії. Але 
Російська Федерація — це євразійська країна, до того ж вона значною мірою більш азійська, 
ніж європейська. Наша ж Україна, що займає площу 604 тисячі квадратних кілометрів, серед 

країн Європи є найбільшою. 

 

ВВЕЕРРХХООВВННАА  РРААДДАА  УУККРРААЇЇННИИ  УУ  ДДЗЗЕЕРРККААЛЛІІ  ЗЗММІІ::  
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40 багнетів у спину Януковича  Данило Іванів, "Україна молода"...............................8 

Головною подією вчорашнього дня в парламенті стали справді не голосування щодо 
«європакета», а розборки у фракції «Регіонів». Вечірній зустрічі депутатів ПР із Президентом 

В.Януковичем передували переговори лідерів фракцій з приводу ухвалення євроінтеграційних 
законів. 

Как Янукович агитировал регионалов за ЕС  Максим Каменев, Журнал 

«Форбс» (Украина) ............................................................................................................9 

К встрече с нардепами Янукович подготовился обстоятельно. Вместе с собой на заседание он 

привел Премьера Н.Азарова, его заместителей – С.Арбузова, Ю.Бойко, А.Вилкула, главу 
Администрации Президента С.Левочкина, главу СНБО А.Клюева и ряд министров. В свою 

очередь А.Ефремов, глава фракции ПР, и спикер В.Рыбак обеспечили почти 100%-ю явку 
регионалов. 

ІНТЕРНЕТ-ЗМІ 

Почему регионалы воспротивились евроинтеграции Януковича  
ЛIГАБiзнесIнформ ...........................................................................................................11 

О причинах храбрости Н.Шуфрича рассказал экс-нардеп Т.Чорновил: "Шуфрич с бизнесом 

определенным образом разобрался. Что-то ранее потерял, что-то застраховал, поэтому сейчас 
может спокойно мстить". Чорновил также отметил, что рычагом давления на позицию нардепа 
и президента Одесской юридической академии С.Кивалова может стать печальная история 
ректора налогового университета П.Мельника. 

Виктор Пинзеник объявил о новом увеличении пошлин на автомобили  

ЛевыйБерегUA .................................................................................................................13 

Принятие законопроекта №2105а, определенного властью как евроинтеграционного, может 
привести к увеличению ввозной пошлины на автомобили в два раза: "Кое-кто пропихивает в 
этом законопроекте повышение ставок пошлины на ввоз автомобилей гражданами Украины, 

прикрываясь так называемыми интеграционными законопроектами". 

Держбюджет і «Нафтогаз»: хто кому винний грошей  ГолосUA..............................13 

На жаль, інформація з відкритих джерел не дає можливості зробити однозначний висновок 
про те, хто кому грошей винний (бюджет - «Нафтогазу» або « Нафтогаз» - бюджету). Точно 
так само незрозуміло, на скільки прибутковим є або збитковий сам НАК «Нафтогаз України». 

Вважати можна як завгодно. 

БЛОГИ 

Ирина Бережная : «Европейский план минимум для Парламента»  

корреспондент.net ...........................................................................................................14 

Как депутат второго созыва, могу уверенно сказать: давно не наблюдала такого настроя 
разных политических фракций на достижение положительного результата, и, наверное, 
впервые вижу такую решительность в теме именно европейской интеграции. 

Анатолій Гриценко: «Європейський вибір незворотний»  glavkom ........................15 

На 16:00 заплановано розгляд не менш важливого законопроекту 2971 - про проведення 
повторних виборів у п'яти проблемних округах. Це теж із плану дій по підготовці до 
підписання Угоди з ЄС. Опозиція, ясна річ, підтримає «європейські» проекти. Партія Регіонів 
і більшість позафракційних теж. Комуністи напевно поза процесом... 

ТЕЛЕБАЧЕННЯ І РАДІОМОВЛЕННЯ 

Регіонали у повному складі зустрілися з Януковичем  5 канал, Час новин.............15 

У кінотеатрі "Зоряний" Президент Віктор Янукович зустрівся зі своїми 

однопартійцями  ICTV, Факти......................................................................................17 
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Друковані видання 

День Европы  

Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

К принятию законопроектов, необходимых для европейской интеграции, в Верховной 

Раде готовились весь вчерашний день. Чтобы согласовать пакет документов, который будет 
вынесен на голосование в четверг, спикер Владимир Рыбак закрыл заседание парламента на час 
раньше обычного и пригласил в свой кабинет глав депутатских фракций и комитетов, а также 
представителей Кабинета министров. 

— Думаю, на совещании мы согласуем все технические моменты, и уже в четверг все 
европейские законопроекты будут приняты конституционным большинством! — заявил 
журналистам глава фракции "Батькивщина" Арсений Яценюк. 

Напомним, в повестке дня пленарной недели значилось шесть законопроектов, которые 
входят в пакет документов, необходимых для подписания соглашения об ассоциации с ЕС. 

Голосование по первому из них оказалось неудачным — в оппозиции не поддержали проект о 
внесении изменений в закон "О таможенном тарифе". 

Вчера утром представители оппозиции изменили свое мнение. "Мы решили поддержать 
этот закон... В нем идет речь о наших обязательствах перед ВТО — нужно привести ставки 

таможенных тарифов в соответствие с нормами организации",— сообщил Арсений Яценюк. 

Несмотря на то что в переговорах наметился прогресс, обстановка в парламенте была 
напряженной. "В Партии регионов российская колонна подняла мятеж. Лидеры мятежников — 

Нестор Шуфрич, Олег Царев и другие. Всего около 40 штыков... Это те, кто служит не 
Януковичу, а тем более не Украине, а Путину и России",— написал на своей странице в 
Facebook народный депутат Владимир Куренной. Представители Партии регионов отрицали 

раскол — Нестор Шуфрич заверял журналистов, что не планирует выходить из фракции, 

однако не исключил, что в Раде может быть создано "объединение депутатов за сотрудничество 
с Таможенным союзом". 

— Даже если часть Партии регионов не поддержит евроинтеграционные законы, у нас 
все равно есть конституционное большинство для их принятия,— уверял Арсений Яценюк. 

Главы депутатских фракций вышли из кабинета спикера через полтора часа. О 

результатах переговоров журналистам сообщил лидер фракции "Батькивщина". "Завтрашний 

день в парламенте можно назвать днем Европы в Верховной Раде! Уверен, что завтра будет 
рассмотрено и принято по крайней мере пять европейских законопроектов",— сообщил он. 

Помимо урегулирования таможенного тарифа, фракции оппозиции согласились 
поддержать законопроекты о гарантиях независимости судей, о внесении изменений в 
Уголовно-исполнительный кодекс относительно облегчения условий содержания под стражей, 
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увеличить полномочия Счетной палаты и принять законопроект о гарантиях выполнения 
судебных решений. "Мы договорились исключить норму, которая позволила бы правительству 
не выполнять судебные решения по компенсации гражданам социальных выплат! А в Счетной 

палате должно быть равное представительство власти и оппозиции — тогда будет 300 голосов 
"за"",— пояснил Арсений Яценюк. При этом скандальный законопроект о противодействии 

дискриминации, касающийся сексуальных меньшинств, который также входил в пакет 
евроинтеграционных, стороны договорились не рассматривать. "На следующей неделе 
омбудсмен посетит Еврокомиссию и даст свое видение того, каким образом решить эту 
проблему",— пояснил Яценюк. 

Кроме того, представителям оппозиции удалось уговорить оппонентов провести выборы 

в пяти мажоритарных округах, где Центризбирком не смог установить результаты голосования. 
Как известно, в ПР настаивали на выборах в семи округах. "По двум другим округам вопрос не 
поднимается — мы не согласны с лишением мандатов депутатов через суд! В четверг мы 

определим дату выборов — 8, 15 или 22 декабря",— сообщил Яценюк, уточнив, что выступает 
за голосование 8 или 15 декабря. Вместе с тем по одному из принципиальных вопросов — 

освобождению Юлии Тимошенко — соратникам экс-премьера не удалось добиться от ПР 

никаких гарантий. 

Глава фракции Партии регионов Александр Ефремов не вышел к журналистам после 
встречи у спикера. Сразу после заседания он поспешил в кинотеатр "Зоряный", где на 16.00 

была запланирована встреча Президента Виктора Януковича с депутатами от ПР. Главу 
государства сопровождали Премьер-министр Николай Азаров, спикер Владимир Рыбак, 
Первый вице-премьер Сергей Арбузов, вице-премьер Юрий Бойко, министр юстиции Елена 
Лукаш и другие чиновники. 

Подробности трехчасовой встречи "Ъ" узнал от ее участников. "Президент остановился 
на главных задачах — это подписание соглашений об ассоциации и зоне свободной торговли с 
ЕС. Речь шла о том, что парламент должен принять евроинтеграционные законы, и другой 

альтернативы нет",— рассказал первый заместитель главы фракции ПР Михаил Чечетов. По его 
словам, президент "акцентировал внимание на том, что мы не противопоставляем отношения с 
ЕС отношениям с Россией". 

Чечетов заверил, что никто из присутствующих на встрече не выступил с 
альтернативной точкой зрения. В связи с этим, по словам депутата, в четверг фракция "в 
полном составе" поддержит законопроекты, касающиеся интеграции в ЕС. "На встрече у 
депутатов спросили: "Вы все согласны?" — Да, все согласны. В части подхода согласились все! 
Позиция президента была поддержана единогласно",— резюмировал депутат. 

http://www.kommersant.ua/doc/2271659 

Большой антикоррупционер видит тебя  

Вячеслав Хрипун, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Типовое положение обязывает руководителей центральных органов исполнительной 

власти и государственных администраций сформировать уполномоченные подразделения по 
вопросам противодействия и выявления коррупции. Этот документ был разработан 

Министерством юстиции. Такие же подразделения будут созданы на государственных и 

коммунальных предприятиях, а также — по рекомендации правительства — в составе органов 
местного самоуправления. 

Согласно документу, такие подразделения будут заниматься профилактикой коррупции, 

проверкой финансовых отчетов и достоверности изложенных в них данных. Если во время 
проверки будут выявлены нарушения, то сотрудники таких подразделений имеют право 
потребовать у декларанта письменные разъяснения. А в случае обнаружения должностных 

нарушений, в том числе по результатам проверок деклараций, об этом будут 
проинформированы руководители органов власти или предприятий, а также 
правоохранительные органы. В обязанности подразделений также будет входить учет 
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сотрудников органов исполнительной власти и предприятий, которые уже были привлечены к 
ответственности за коррупционные правонарушения. 

Положение было одобрено всеми министерствами и ведомствами, за исключением 

Министерства финансов. Чиновники Минфина указали, что в первоначальной версии 

документа не указана подотчетность этих подразделений. Это, по мнению специалистов 
ведомства, могло привести к вмешательству в их работу других руководителей учреждений. В 

финальной версии документа, которая была принята в целом на вчерашнем заседании Кабмина, 
было решено подчинить подразделение руководителю соответствующего ведомства или 

предприятия и запретить вмешательство в его работу других руководителей. 

В Национальном агентстве по вопросам государственной службы одобрили документ. 
"Полагаем, что такое подразделение необходимо,— рассказали в агентстве.— Но с его 
принятием у нас существенно вырастет объем работы, потому что увеличится количество 
поводов для проведения служебных проверок". 

Однако у представителей местных органов власти и экспертов эффективность работы 

таких подразделений вызвала сомнения. "Коррупция процветает там, где для этого созданы 

условия. Формирование очередного органа ни к чему не приведет, нужно изменить принципы 

работы чиновников. Например, в Ивано-Франковске центр по предоставлению 

административных услуг и разрешительный центр мы разместили в помещении, где нет 
перегородок и кабинетов. То есть скрытый контакт между служащими и посетителями 

невозможен. Теперь разрешения на предпринимательскую деятельность выдаются в течение 
двух часов",— рассказал мэр Ивано-Франковска Виктор Анушкевичус. 

По мнению мэра Львова Андрея Садового, чиновникам необходимо установить 
"нормальный уровень заработной платы и повысить ответственность за нарушение законов". "А 

для борьбы с коррупцией нужна полностью независимая структура, которая будет подчиняться 
только президенту. Иначе может возникнуть ситуация, при которой подразделение по борьбе с 
коррупцией будет подчиняться коррумпированному чиновнику. О какой борьбе со 
злоупотреблениями в этом случае может идти речь?" — сказал Садовый. 

Председатель комитета по вопросам борьбы с организованной преступностью и 

коррупцией Виктор Чумак (УДАР) убежден, что создание таких подразделений является 
следствием договоренностей между властью и оппозицией. "Эффективность таких структур 

сомнительна. Необходимо создать полноценное Национальное антикоррупционное бюро, 
которое никак не создадут, и нужна политическая воля, чтобы расследовать деятельность 
серьезных фигур. А так это просто политический компромисс между властью и оппозицией",— 

сказал Чумак. 

http://www.kommersant.ua/doc/2271722 

Ноу-хау Рады: убрали "Лендроверы", закрыли курилки и постелили синие ковры  

«Сегодня» 

Первый рабочий день депутатов начался с речи Президента Виктора Януковича: он 

впервые выступил перед нардепами 7-го созыва. Кроме того, вернувшихся с каникул народных 
избранников ждал еще один сюрприз: последнюю курилку на 1 этаже Рады закрыли. Теперь 
депутаты могут подымить только на улице. Некурящие довольны, а вот курильщики 

возмущаются. «Сейчас-то почти лето, а что будет зимой? — говорили вчера друг другу экс-
завсегдатаи курилок и еще на улице предупреждали всех, кто заходил в парламент: — Там уже 
не покурите». Кроме того, к новому политическому сезону в Раде на 2 этаже постелили новые 
синие ковры. Правда, их внешний вид уже после пары часов работы парламента был изрядно 
попорчен: его куски просто скатывались под ногами гостей. Также депутатам не разрешили 

парковать свои машины где попало (как правило, в день открытия сессии между 
«Лендроверами» и «Мерседесами» было не пройти). Вчера же количество авто под ВР 

ограничили, создав коридор для прохода. «Ну, и где теперь парковаться?» — возмущались 
нардепы перед заседанием.  
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Приезд Януковича согласовали с главами всех фракций, а послушать президента 
прибыли даже дипломаты из Европы. В итоге Януковичу выступать оппозиционеры не мешали. 

Он призвал депутатов принять евроинтеграционные законы, рассказал, что средние зарплаты за 
три года выросли на 60%, а цены практически не изменились. Он также призвал Раду 
консолидирваться для модернизации страны и подчеркнул, что важно и получить ассоциацию, 

и сохранить стабильные отношения с Россией. Кстати, во время выступления президента в зале 
был притушен свет, что создавало эффект полумрака, и только после его ухода включили все 
светильники. ПР и КПУ проводили Януковича аплодисментами, а лидер ПР Александр 

Ефремов позже поблагодарил оппозицию за проявленное уважение. «Оппозиция начинает 
вырастать из своих коротких демократических штанишек, — хвалит оппонентов и замглавы 

фракции Михаил Чечетов. — У них есть серьезные люди, которые понимают, что выступление 
президента — важная вещь. Кроме того, они не решились, думаю, устраивать клоунаду при 

иностранных гостях: это бы их окончательно дискредитировало». 

Тем временем в перерыве в кулуарах вовсю обсуждали речь Президента. Оппозиция 
осталась ожидаемо недовольна. «Разговоры о евроинтеграции — это лишь ситуативный бизнес-
интерес, — уверен лидер «Свободы» Олег Тягнибок. — Нам обещали диалог, а был только 
монолог и раздача «нарядов» Раде». Лидер УДАРа Виталий Кличко считает выступление 
декларативным: «Настроение хорошее, правильные вещи говорит, но ничего же не происходит. 
Но все понимают, что евроинтеграция сейчас полностью зависит от президента». А лидер 
«Батькивщины» Арсений Яценюк заявил, что он «глубоко разочарован» тем, как Янукович 

оценивает экономическую ситуацию в стране: «Нулевой рост цен — не достижение, в Украине 
есть все признаки рецессии». «Выступление вышло сжатым и четким, — не согласен Чечетов. 
— Президент донес свои месседжи до депутатов». 

http://www.segodnya.ua/ukraine/ 

Президентська терапія  

Анна Черевко, «День» 

Учора Президент України Віктор Янукович зустрівся із членами своєї партії. Офіційна 
причина візиту — початок нового політичного сезону. Однак більшість експертів погоджується 
з тим, що гарант навідається до своєї команди з метою вирішення євроінтеграційних суперечок. 
Днями про свою незгоду з офіційною партійною лінією та курсом держави на Європу виявили 

ще кілька депутатів від Партії регіонів, зокрема Нестор Шуфрич. Також з’явилися 
повідомлення про «переслідування» відомого своєю проросійською орієнтацією народного 
обранця Ігоря Маркова. Колеги ж по партії продовжують наполягати, що висловлювати 

особисту позицію мають право всі депутати, головне — результати голосування, а вони 

стабільно позитивні. 

Процеси дисиміляції в традиційно монолітній Партії регіонів не залишилися 
непоміченими й опозиціонерами. Депутат від «УДАРу» Володимир Куренной написав на своїй 

сторінці у Facebook напередодні зустрічі: «У Партії регіонів проросійська колона здійняла 
заколот. Лідери заколоту — Шуфрич, Царьов та інші. Всього майже 40 штиків. Як сказав 
Томенко, це ті, хто служить не Януковичу і тим паче не Україні, а Путіну й Россії. Це 
угруповання оголосило, що голосувати за єврозаконопроекти не буде. Крім того, кажуть також, 

що Шуфрич безстрашно став на захист утікача Мельника, звинувативши міністра доходів і 
зборів Клименка в репресуванні опального ректора-хабарника. Отже, в них стало настільки 

весело, що сьогодні о 16:00 їх чекає рандеву з Януковичем: він спробує відновити 

контрольованість ПР. Колись Ющенко так само намагався розпоряджатися фракцією НУ-НС. 

Йому не вдалося. Янукович, без сумніву, на порядок більш професійний менеджер, і, можливо, 
йому вдасться... Побачимо». 

Спростовувати заяви політичного опонента взявся згаданий вище Нестор Шуфрич. Він 

зазначив, що розмова буде щирою і дружньою. «ПР славилася тим, що незважаючи на 
внутрішні дискусії, виконувала єдине остаточне рішення. До його ухвалення кожен має право 
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висловити свою позицію», — зазначив депутат і додав, що чутки про його вихід із фракції 
неправдиві. 

«Я стою на позиції, яку висловлював впродовж 10 років. Я підтримую співпрацю з 
європейськими країнами, але не інтеграцію. З економічного погляду вигіднішим було б 

об’єднання з Митним союзом», — заявив він. «Регіонал» наголосив, що його голос отримають 
усі європейські законопроекти, крім одного, нюанси якого все ще обговорюються. «Ці закони 

слід розглядати не з позиції євроінтеграції, а крізь призму загального покращання 
законодавства України. Так само не варто говорити і про європейські стандарти, наша чинна 
Конституція теж хороша. Питання лише в тому, чи виконуються її норми», — сказав депутат. 
Насамкінець Шуфрич наголосив, що Партія регіонів була і залишається командою саме 
Януковича. 

У розмові з «Днем» політолог, директор соціологічної служби «Український барометр» 

Віктор Небоженко зазначив, що дезінтеграційні процеси в Партії регіонів не варто називати 

розколом. На його думку, відхід деяких депутатів від європейського вектора був досить 
передбачуваним. «Партія регіонів, яка стала партією влади, завжди була орієнтована на 
Москву. Це вони проштовхували ідеї Митного союзу у східних та південних областях. Нині ж, 

цілком природно, з’явилася частка депутатів, чиї інтереси міцно пов’язані з Москвою. Оскільки 

наші громадяни не сприймають Глазьєва, а приїзди Жириновського викликають роздратування 
в усієї країни, логічно, Росія веде роботу з українським парламентом», — зауважив експерт. 
«Питання не в тому, наскільки численна група незадоволених, а хто її очолить. Ми пам’ятаємо 
смерть Євгена Кушнарьова, який активно займався створенням проросійської групи. Зараз уже 
пролунали заяви про тиск на депутатів Маркова, Шуфрича. Влада хоче, щоб цю групу 
контролювала не Москва, а Межигір’я. Депутатам доведеться обирати між страхом перед 
Януковичем і власними економічними інтересами», — констатував Небоженко. 

Що ж до зустрічі Президента і його команди, то тут прогнози політолога щодо наслідків 
досить помірковані. «Не думаю, що зібрання якось вплине на цих депутатів. Головне питання, 
яке вони порушать перед Президентом — визначення відповідальних за підписання Угоди про 
асоціацію і ті збитки, яких вона завдасть певним бізнес-групам. Але публічна позиція депутатів 
залишиться незмінною», — сказав Небоженко. «Москва бачить, що Партія регіонів не 
справляється зі своїми обіцянками. Вони переконували, що коли Янукович прийде до влади, то 

він прийме правильне рішення. І він так і зробив, але з точністю до навпаки щодо очікувань 
Москви. Таким чином, єдине, що залишається Росії — формувати власні структури тиску на 
Київ», — підсумував експерт. 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/podrobici/prezidentska-terapiya 

Ми не йдемо в Європу з простягнутою рукою  

Юрій Килимник, «День» 

На цьому аспекті євроінтеграції України рідко роблять акцент в матеріалах вітчизняних 

засобів масової комунікації. Втім, її опонентам, власне, тільки це й потрібно. Свідченням чому є 
режисований спротив євроінтеграційній політичній стратегії нашої держави, що не 
припиняється ні на мить. Сказане стовідсотково підтверджується реаліями сьогодення, на чому 
газета акцентувала особливу увагу в добірці експертних оцінок «Щоб Вільнюс-2013 не став 
«Бухарестом-2008» («День», 6 серпня 2013р.). Маємо розуміти, на яких фронтах доведеться 
відстоювати європейський вибір України до саміту в Литві. Не хочу здатися читачам надмірно 

компетентним у цих питаннях, проте висловлю одне застереження. 

Для нас конче значущим є усвідомлення небезпеки від будь-яких крайнощів, до яких 
вдаються опоненти, відстоюючи свої позиції в питанні про доцільність для України приєднання 
до Європейського Союзу. Недарма ж мудрі люди кажуть: крайнощі не мають переваг, вони 

рідні сестри обмеженості. Скількох дурниць можна уникнути, якщо за них не чіплятися! Так, 
очевидно, ви теж чули, що якби влада винесла це доленосне для України питання на 
референдум, не виключено, що отримала б бажану для себе відповідь. Багаті проголосують «за» 

тому, що їх капітали вже давно на рахунках у західних банках, а бідні тому, що сподіваються на 
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краще життя. Адже в цьому їх активно переконують прибічники західних цінностей. Увійдемо 
до цивілізованої Європи — і заживемо. Мається на увазі, що за її рахунок, а інакше навіщо було 

туди нам іти. Але це ілюзія, хибний розрахунок. Невже країнам Євросоюзу немає куди 

витрачати свої гроші, й вони тільки очікують, щоб позолотити пілюлю українцям? 

Можна послатися також на інший приклад, коли крайнощі перешкоджають 
встановленню істини. Розмірковуючи у своїй книжці «Украина — не Европа» про Українську 
державу, яка проголосила курс на євроінтеграцію, політолог Леонід Грач запитує (тут і далі 
цитую за оригіналом): «С чем идет туда Украина? Почему она должна рассчитывать на 
поддержку и теплый прием? Может быть, наша страна обладает мощным промышленным 

потенциалом? Нет, у нас сегодня практически нет современных отраслей производства, и, как 
мы уже говорили, в рамках евроатлантической цивилизации создать их не удастся. А сырье и 

промышленные полуфабрикаты, которые экспортирует Украина, можно приобрести без всяких 
дополнительных усилий. Может быть, украинская культура пользуется популярностью в мире? 

Не следует себя обманывать, это не так...» (Грач Л. «Украина — не Европа». — К.: 2008. — С. 

26). Скажіть, хіба нам нема чого тут автору заперечити? Як на мене, це не що інше, як 
намагання дискредитувати нашу країну в очах світової спільноти. Водночас не можна 
виключати й того, що частина наших громадян вірить тим, хто дотримується подібних поглядів. 
Зайве розводитися про шкідливість таких уявлень про Україну, що формують у людей, які 
живуть на її теренах, відчуття меншовартості, песимізму та безперспективності. 

Все це сьогодні зобов’язує нас хоча б стисло розглянути, з яким потенціалом Українська 
держава приєднається до Європейського Союзу у разі підписання у Вільнюсі на саміті Східного 
партнерства Угоди про асоціацію з ЄС. Ну, а розпочати пропоную з географічних даних. 
Давайте назавжди запам’ятаємо: за своїми розмірами територія України посідає перше місці в 
Європі. Правда, дехто іноді заперечує, що, мовляв, їй належить друге місце — після Росії. Але 
порівнювати, як відомо, можна лише те, що порівнюється. Російська Федерація — це 
євразійська країна, до того ж вона значною мірою більш азійська, ніж європейська. Наша ж 

Україна, що займає площу 604 тисячі квадратних кілометрів, серед країн Європи є найбільшою. 

Хто вчив географію, тому, думаю, зрозуміла ця особливість для країни… 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/podrobici/mi-ne-ydemo-v-ievropu-z-prostyagnutoyu-rukoyu 

40 багнетів у спину Януковича  
Данило Іванів, "Україна молода" 

«У Партії регіонів російська колона зчинила заколот. Лідери заколотників — Шуфрич, 
Царьов та інші. Всього близько 40 багнетів. Як сказав Томенко, це ті, хто служить не 
Януковичу і тим більше не Україні, а Путіну та Росії. Зазначене угруповання оголосило, що 
голосувати за єврозаконопроекти не буде. Крім того подейкують, що Шуфрич безстрашно став 
на захист Мельника, що втік, звинувативши главу Мінздоху Клименка в репресуванні 
опального ректора–хабарника. Коротше, у них стало настільки весело, що на них чекає рандеву 
з Януковичем. Він намагається відновити керованість ПР...» — такий запис залишив учора 
вранці у своєму «Фейсбуці» нардеп від «УДАРу» Володимир Курінний. 

Головною подією вчорашнього дня в парламенті стали справді не голосування щодо 

«європакета», а розборки у фракції «Регіонів». Вечірній зустрічі депутатів ПР із Президентом 

Віктором Януковичем передували переговори лідерів фракцій з приводу ухвалення 
євроінтеграційних законів. Тож уранці всі п’ять фракцій проголосували за припинення роботи в 
сесійному режимі в середу вже о 12:00. «Ну, звісно, аж на другий день після відпусток!» — 

обурювався позафракційний Олесь Доній — один із двох нардепів, які голосували проти. 

«Фактично ми запустили ту робочу групу, яку вимагали. Ми маємо узгодити ті шість–
сім євроінтегаційних законів»,— повідомив Арсеній Яценюк, додавши, що «депутати з Партії 
регіонів не розбираються в поданих законопроектах, і їм треба все пояснювати». Опозиціонер 
передбачає, що євроінтеграційні закони будуть проголосовані у четвер, тобто сьогодні. 

Але якою буде якість цього голосування? Якщо більшість голосів за проекти, потрібні 
для асоціації з ЄС, дасть опозиція, Янукович зазнає сильного іміджевого удару. Тому в його 
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інтересах — «вишикувати» неоднорідну найбільшу фракцію, в якій відчувається вага як 
колишніх «червоних директорів», зав’язаних на співпраці з Росією, так і штатних агентів 
Кремля. 

«На мене тиснути немає сенсу, бо в мене немає бізнесу. А взагалі за сім років роботи 

фракції до мене претензій не було... З приводу євроінтеграції я висловив свою точку зору, вона 
солідарна багатьма точкам зору, але про вихід з фракції я не говорив», — сказав притиснутий 

журналістами в кут Вадим Колесніченко. 

Інший представник «заколотників», Нестор Шуфрич, не виключає появи у Верховній 

Раді об’єднання депутатів, які виступають за співпрацю з Митним союзом. І теж узявся 
спростовувати свій можливий вихід із фракції — хоча напередодні деякі джерела доносили 

інформацію про те, що пан Нестор лякав соратників можливим виходом із «антиросійської» ПР 

через два місяці, коли буде підписуватися угода про асоціацію з ЄС. 

Підсумки «чоловічої розмови» у фракції ПР проявляться в сьогоднішніх голосуваннях. 
«Просимо опозицію забезпечити явку. На нас зараз дивиться весь світ, і ризики нам не 
потрібні», — про всяк випадок повідомив учора голова Регламентного комітету, «регіонал» 

Володимир Макеєнко. 

http://www.umoloda.kiev.ua/number/2327/180/82799/ 

Как Янукович агитировал регионалов за ЕС  

Максим Каменев, Журнал «Форбс» (Украина) 

Сегодня Президент Виктор Янукович получит ответ на важный вопрос: готов ли 

парламент утверждать законы, которые необходимы для подписания договора об ассоциации с 
ЕС. В повестке дня сразу 6 таких законопроектов. 

Депутаты пока что не горят желанием принимать нужные Президенту документы. 3 

сентября они не поддержали правки в закон о едином таможенном тарифе – голосование 
проигнорировали 29 нардепов от Партии регионов. Вчера, 4 сентября, Янукович лично 
попытался восстановить среди регионалов «трудовую» дисциплину. Для этого он провел 
заседание фракции ПР в кинотеатре «Зоряний». Это крайняя мера, так как обычно организацией 

голосований в парламенте занимается первый вице-премьер Сергей Арбузов, которому время 
от времени помогает Андрей Клюев, секретарь Совета национальной безопасности и обороны.  

В течение почти двух часов Президент рассказывал депутатам о преимуществах 
евроинтеграции. Чтобы задобрить регионалов, он пообещал защитить их бизнес от излишнего 
внимания проверяющих органов, и поручил правительству разработать меры для защиты 

интересов отечественных производителей. Удалось ли Януковичу убедить депутатов и чем для 
них чревато игнорирование его требований? 

С пряником пришел 

К встрече с нардепами Янукович подготовился обстоятельно. Вместе с собой на 
заседание он привел премьера Николая Азарова, его заместителей – Сергея Арбузова, Юрия 
Бойко, Александра Вилкула, главу Администрации Президента Сергея Левочкина, главу СНБО 

Андрея Клюева и целый ряд министров. В свою очередь Александр Ефремов, глава фракции 

ПР, и спикер Владимир Рыбак обеспечили почти 100%-ю явку регионалов. В ознакомительных 
целях на заседание пригласили и только принесшего присягу нардепа Вадима Новинского. 
Миллиардер пока что не вступил во фракцию ПР, но активно раздумывает над этим.  

Заседание по сути превратилось в бенефис Януковича. Остальные чиновники 

ограничились короткими репликами или вовсе молчали. Только Николай Азаров по просьбе 
Януковича долго рассказывал, что подписав соглашение с ЕС, правительство продолжит 
сотрудничество с Россией и Таможенным союзом. «Президент подробно рассказал, зачем 

нужно принять каждый из более 20 евроинтеграционных законов. Кроме того, он посоветовал 
нам детально ознакомиться с текстом проекта договора об ассоциации», – рассказывает Елена 
Бондаренко, заместитель главы фракции ПР. 
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Несколько регионалов-мажоритарщиков пожаловались президенту на бесконечные 
проверки их предприятий налоговой и силовыми ведомствами. Янукович депутатов пожалел и 

предложил, чтобы они создали рабочую группу по защите малого и среднего бизнеса 

После этого Янукович перешел к персональному общению с регионалами. К примеру, он 

поинтересовался, какие опасения по поводу соглашения об ассоциации с ЕС есть у владельца 
компании «Мотор Січ» Вячеслава Богуслаева, одного из главных оппонентов евроинтеграции 

среди нардепов. Тот без обиняков ответил, что продукция его предприятия может стать 
неконкурентной. В ответ глава государства потребовал, чтобы Арбузов и остальные члены 

Кабмина совместно с депутатами подготовили комплекс мер для защиты интересов украинских 
предпринимателей, после того как внутренний рынок откроется для европейских товаров. 

Увидев это, депутаты осмелели. По словам регионала Владимира Олийныка, сразу 
несколько его коллег-мажоритарщиков пожаловались президенту на бесконечные проверки их 

предприятий налоговой и силовыми ведомствами. Янукович депутатов пожалел и предложил, 
чтобы они создали рабочую группу по защите малого и среднего бизнеса. После чего тут же 
составил ее список, в который вошли: Борис Колесников, Сергей Тигипко, Вячеслав Богуслаев, 
Валентин Нечипоренко и др. Они напрямую будут взаимодействовать с Арбузовым, чтобы 

ограждать предпринимателей от силовиков. «Мы подготовим изменения в законы, чтобы 

избавить бизнес от всяческих проверок и сократить их количество до минимума», – поделился 
планами Колесников. 

По словам Олийныка, в конце заседания Янукович предложил встать с места тем 

депутатам, кто выступает против евроинтеграции. Все регионалы остались на своих местах. 

Для несогласных 

В роли бунтаря на встрече с президентом мог выступить Нестор Шуфрич. На утреннем 

заседании парламента он заявил, что планирует создать внефракционное объединение 
депутатов «За Таможенный союз». Правда, не уточнил, кто именно в него войдет. 

Михаил Чечетов, первый заместитель главы фракции ПР, рассказывает, что 
полемизировать с президентом о приоритетах во внешней политике в «Зоряном» Шуфрич не 
стал. Он лишь поинтересовался, не противоречит ли подписание соглашения об ассоциации с 
ЕС нормам Таможенного союза. Янукович уверил, что нет. 

Остальные депутаты, ратующие за сотрудничество с Россией и вступление в 
Таможенный союз, молчали. «Мне все понятно. Перед президентом стоит непростой выбор», – 

сказал Олег Царев, раннее заявлявший Forbes, что соглашение об ассоциации противоречит 
шести пунктам Конституции Украины. Молчал и еще один ярый критик евроинтеграции Игорь 
Марков. Он говорит, что сейчас в первую очередь озабочен заседанием Высшего 
административного суда о лишении его мандата, которое должно состояться сегодня. 

По словам Юрия Кармазина, он может оспорить результаты выборов в 30 округах. В 

феврале 2013-го по его иску Высший админсуд лишил мандатов внефракционных нардепов 
Ивана Балогу и Александра Домбровского 

Иск подал Юрий Кармазин, экс-нардеп от НУНС. Он обвиняет Маркова в 
фальсификации результатов выборов. «Кроме того, Главное следственное управление МВД с 
подачи Кармазина завело на меня уголовное дело. Сейчас мне очень интересно узнать, чем это 
все закончится», – подчеркивает Марков. Если суд удовлетворит иск Кармазина, Марков уже 
сегодня может лишиться депутатского мандата. 

Он уверен, что таким образом власти решили поквитаться с ним за то, что он выступает 
против подписания соглашения об ассоциации с ЕС. Но после встречи с президентом он не 
исключил, что поддержит важные для Януковича законы. 

Кармазин сообщил Forbes, что может оспорить результаты выборов еще в 30 округах. «В 

них официально победили люди, которые сейчас входят во фракцию Партии регионов, а также 
внефракционные», – констатирует экс-нардеп. По его словам, сейчас он и почти сто его 
единомышленников собирают данные о нарушениях в этих округах. «Как только мы соберем 

достаточное количество материалов, мы передадим их сотрудникам МВД», – обещает он. 
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Регионалам стоит опасаться активности Кармазина. По его иску Высший 

административный суд в феврале нынешнего года лишил мандатов внефракционных нардепов 
Ивана Балогу и Александра Домбровского. Оба, как и Марков, уверены: Кармазин подает иски 

в суд только на депутатов, ставших неугодными власти. Проверить это утверждение регионалы, 

которые не в восторге от евроинтеграции, смогут уже сегодня. Для этого достаточно не 
поддержать принципиальные для президента законопроекты. 

http://forbes.ua/nation/1357594-kak-yanukovich-agitiroval-regionalov-za-es 

Інтернет-ЗМІ 

Почему регионалы воспротивились евроинтеграции Януковича  
ЛIГАБiзнесIнформ 

Одними движет месть, другими - бизнес-интересы, третьими - планы Кремля с прицелом 

на выборы президента Украины в 2015 году 

Накануне голосования по евроинтеграционным законопроектам группа депутатов из 
фракции Партии регионов воспротивилась курсу Украины на Евросоюз. Президент Виктор 
Янукович оказался вынужден лично пояснять фракции "политику партии". 

В среду утром народные депутаты сократили себе на два часа рабочий день. Чтобы 

пораньше провести заседания комитетов и освободить членов фракции ПР к 16:00 для встречи с 
Президентом. "Обычная рабочая встреча. Мы регулярно такие проводим, в том числе в начале 
сессии", - пояснил журналистам регионал Владимир Макеенко. 

Он категорически опроверг возможность исключения несогласных с евроинтеграцией 

Украины из фракции или лишения их мандата. "Нет. У нас и раньше были серьезные 
разговоры, мужские, нормальная ситуация для серьезной фракции", - сказал он. 

Сами несогласные - в частности, Нестор Шуфрич и Вадим Колесниченко - о выходе из 
фракции не думают. Оба возмущены историей с их коллегой Игорем Марковым, тоже 
выступившим против ассоциации с ЕС и которого могут со дня на день лишить мандата по 
решению суда. 

В то же время и Шуфрич, и Колесниченко отрицают, что на них могут оказывать 
давление из-за позиции по внешнеполитическому курсу. 

Колесниченко отметил, что бизнеса у него нет - мол, не на что давить. А о причинах 

храбрости Шуфрича рассказал экс-нардеп Тарас Чорновил. "Шуфрич с бизнесом определенным 

образом разобрался. Что-то ранее потерял, что-то застраховал, поэтому сейчас может спокойно 

мстить", - сказал он. 

Чорновил также отметил, что рычагом давления на позицию нардепа и президента 
Одесской юридической академии Сергея Кивалова может стать печальная история ректора 
налогового университета Петра Мельника. Слишком много аналогий. Правда, сегодня Кивалова 
от уголовного преследования защищает депутатский мандат. Но мандат - штука условная, как 
свидетельствует прецедент Павла Балоги и Александра Домбровского и еще нескольких теперь 
уже экс-нардепов нынешнего созыва Рады. 

Также у нынешней украинской власти есть возможность повлиять на позицию 

депутатов-бизнесменов, которые отказываются поддерживать курс на ЕС. Лидер фракции 

Партии регионов Александр Ефремов простодушно заявил журналистам, что некоторым 

депутатам голосовать за еврозаконы не позволяет бизнес, завязанный на Российской 

Федерации. 

В частности, он назвал нардепа Вячеслава Богуслаева, чье предприятие Мотор Сич 
плотно сотрудничает с Россией. Впрочем, по словам Ефремова, во фракции с пониманием 

относятся к индивидуальной позиции каждого депутата. 

Мотивация ориентированных на Россию бизнесменов в данном случае предельно ясна. 
Во-первых, экономические связи. Во-вторых, скажи такое Ефремов после приведения 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

12 

антикоррупционного законодательства в соответствие европейским нормам, и ряду депутатов 
пришлось бы в суде пояснять, почему они не отказались от своего бизнеса, прежде чем 

получить мандат. 

Регионалы Владимир Макеенко и Ирина Горина рассказали журналистам, что ряд их 
коллег-мажоритарщиков не смогут поддержать евроинтеграционные законы, поскольку 
вынуждены учитывать позицию своих избирателей - в округах востока и юга Украины. Хотя 
дело здесь не столько в интересах избирателей, сколько в планах их избранников - если закон о 
выборах Рады останется прежним, им снова придется баллотироваться в своих пророссийско 
настроенных одномандатных округах. 

Депутат от Батькивщины Сергей Соболев назвал противников евроинтеграции во 

фракции Партии регионов "крылом Медведчука". По мнению Чорновила, именно Виктор 
Медведчук, которого называют смотрящим президента РФ Владимира Путина по Украине, 
может финансировать демарш регионала Олега Царева. Как бы там ни было, но о 
неконституционности ассоциации Украины с ЕС Царева проконсультировали именно в 
структуре Медведчука - в центре правовых экспертиз "Правовое государство". 

Политолог Александр Палий тоже полагает, что один из ключевых мотивов демарша 
Шуфрича - месть. Что касается остальных, то их так или иначе "дергает за ниточку Москва", и 

для большинства отщепенцев решающим аргументом является прямое указание Кремля. 

По мнению Палия, позиция таких депутатов не сможет серьезно повлиять на 
евроинтеграционные процессы в парламенте. Всего противников ассоциации с ЕС во фракции 

Партии регионов около сорока. Еще - с десяток внефракционных мажоритарщиков и три 

десятка коммунистов. Повлиять на принятие еврозаконов они не смогут, если за них вместе с 
большинством регионалов проголосует оппозиция. 

Идеологические отщепенцы не ставят целью срыв ассоциации Украины с ЕС. Самое 
главное - они готовят парламентскую площадку для будущего кандидата в президенты 

Медведчука  

Серьезных последствий встречи президента с фракцией ни политики, ни эксперты не 
прогнозируют. "Я думаю, что после встречи выступлений будет меньше. Возможно, часть 
противников ЕС отвоюет себе право публично делать какие-то заявления для своих 

избирателей, но таких будет немного", - сказал Чорновил. 

Тогда зачем устраивать разбор полетов во фракции? Регионалы перед встречей в один 

голос утверждали, что никакого разбора не будет. Мол, будет рутинное обсуждение перспектив 
сотрудничества парламента с Кабинетом министров, вопросов госбюджета-2014, ну и заодно - 
конструктивная дискуссия о евроинтеграции. 

В оппозиции полагают, что Янукович таки решительно настроен усмирить бунт. 
"Представьте себе, если бы сегодня голосовался какой-нибудь евроинтеграционный 

законопроект, и тридцать регионалов его не поддержали. Все тут же заговорили бы о расколе во 
фракции и партии. Они не хотят обнажать имеющиеся серьезные внутренние проблемы", - 

отметил в комментарии ЛІГАБізнесІнформ депутат от Батькивщины Николай Томенко. 

Источник в парламенте озвучил корреспонденту ЛІГАБізнесІнформ еще одну версию 

происходящего. Идеологические отщепенцы не ставят целью срыв ассоциации Украины с 
Евросоюзом. Да, они работают на свой имидж в округе или в глазах заграничных спонсоров. Но 
самое главное - они готовят парламентскую площадку для будущего кандидата в президенты 

Медведчука. 

Такой площадкой может стать межфракционная депутатская группа за интеграцию в 
Таможенный союз. О возможности ее создания заявил Шуфрич. Источник спрогнозировал, что 
гарант в ходе встречи объяснит сторонникам союза Путина, а заодно и всем остальным, что 
президент и кандидат в президенты от власти один, и зовут его - Виктор Янукович. 

Судя по озвученным результатам встречи, Януковичу удалось пояснить однопартийцам, 

кто в доме хозяин. Так, все тот же регионал Макеенко сообщил, что никто из депутатов не 
выступил против евроинтергационного курса и все как один поддержат необходимые для этого 
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законопроекты. Однако реальный результат рандеву станет понятен только после голосования в 
сессионном зале Рады. 

http://liga.net/ 

Виктор Пинзеник объявил о новом увеличении пошлин на автомобили  

ЛевыйБерегUA 

Евроинтеграционный законопроект может содержать неожиданные предложения 

Принятие законопроекта №2105а, определенного властью как евроинтеграционного, 
может привести к увеличению ввозной пошлины на автомобили в два раза. 

"Кое-кто пропихивает в этом законопроекте повышение ставок пошлины на ввоз 
автомобилей гражданами Украины, прикрываясь так называемыми интеграционными 

законопроектами", - цитирует депутата Верховной Рады от УДАРа Виктора Пинзеника 
агентство "Интерфакс-Украина". 

Правительственный законопроект предлагает повысить полные ставки Таможенного 
тарифа вдвое. По расчетам Кабмина, такая не противоречащая требованиям Всемирной 

торговой организации мера, исходя из анализа объемов импорта за 2012 год, может принести в 
госбюджет дополнительно 440 млн грн в год. 

Напомним, внефракционный депутат Владимир Литвин также объявил законопроект 
№2105а лоббистским, а не евроинтеграционным. Проект голосовался Верховной Радой 3 

сентября и был отправлен в профильный парламентский комитет на доработку к повторному 
первому чтению. 

Ранее в этом году Украина уже ввела пошлины на импорт легковых автомобилей с 
бензиновыми двигателями от 1000 куб. см до 1500-2200 куб. см в размере 6,46%-12,95%, а с 1 

сентября – утилизационный сбор от 5,5 тыс. грн. 

http://economics.lb.ua/auto/2013/09/05/224194_pinzenik_obyavil_novom_uvelichenii.html 

Держбюджет і «Нафтогаз»: хто кому винний грошей  

ГолосUA 

Наближення опалювального сезону, зниження рівня золотовалютних резервів 
Національного банку і торгово-економічне протистояння, яке розгорається між Україною 

Митним Союзом, привертає все більш пильну увагу до діяльності «Нафтогазу». Адже саме від 

нього залежить, чи будемо ми зимою з теплом чи ні. 

На початку вересня в ЗМІ з'явилася інформація про те, що за підсумками року 
«Нафтогаз» може залишитися винним державному бюджету близько 9 млрд грн. Буквально 
протягом доби прес-служба НАК «Нафтогаз України» спростувала цю інформацію, оголосивши 

про те, що компанія своєчасно і в повному обсязі виплачує всі податки і збори до державного 
бюджету. Більше того, станом на 1 вересня є переплата у податкових та інших обов'язкових 

платежах у розмірі більше 1,1 млрд грн. Мало того, в компанії стверджують, що станом на 1 

вересня до держбюджету були перераховані понад 9 млрд грн, тобто 106% податків і зборів. З 
них майже 1,6 млрд грн зараховані з переплат, що виникли станом на 1 січня цього року. 

Дивно, як при тому рівні неплатежів, який за заявами прес-служби «Нафтогазу» станом 

на серпень 2013 становить 17,4 млрд грн, серед них 8 млрд грн в 2013 р. тільки від підприємств 
комунальної теплоенергетики, компанія залишається прибутковою і навіть платить податки до 

бюджету авансом. Мало того, в «Нафтогазі» підкреслюють, що податкові платежі здійснюються 
незважаючи на те, що компанія не отримала кошти на покриття касового дефіциту в розмірі 
понад 10,6 млрд грн, передбачені розпорядженням Кабміну N618 -р від 17 липня цього року. 

Якщо в таких умовах «Нафтогаз» примудряється виходити на позитивний баланс і ще 
має додаткові кошти для авансування бюджету, то честь і хвала його керівництву.  
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Та й рівень рентабельності компанії викликає повагу: при майже 30 млрд грн 

заборгованості, яка є у споживачів і уряду - «Нафтогаз» все ж в плюсах. Але тут виникає інше 
питання: а чи не занадто багато платять українці за газ? Це яка ж норма прибутку повинна бути, 

щоб перекрити такі збитки?.. Може заборгованість і виникла через дуже високу ціну? 

Не менш цікаво і те, що за наявності переплат до держбюджету і відсутності боргів, 
Статутний фонд «Нафтогазу» майже на 60 млрд грн складається з облігацій внутрішньої 
державної позики (ОВДП). Зокрема, тільки в січні-березні поточного року Мінфін здійснив 
випуск ОВДП для збільшення статутного капіталу НАК «Нафтогаз України» на суму 8 млрд 
грн, в т.ч. в березні - на 2 млрд грн. Нагадаю, що вперше ОВДП були використані для 
збільшення статутного капіталу НАК «Нафтогаз України» у 2009 р. Тоді статутний капітал 
НАК був збільшений на 18.6 млрд грн, до 24,165 млрд грн. Всього ж в 2009-2012 рр.. таким 

способом статутний фонд «Нафтогазу» був збільшений до 49,841 млрд грн. З останніми 

«вливаннями» додаткових коштів у статутний фонд компанії, обсяг ОВДП у портфелі становив 
57,8 млрд грн. І тут виникає наступне питання: якщо «Нафтогаз» прибутковим є, то навіщо 
йому мінфінівське підживлення у вигляді облігацій держпозики? 

На жаль, інформація з відкритих джерел не дає можливості зробити однозначний 

висновок про те, хто кому грошей винний (бюджет - «Нафтогазу» або « Нафтогаз» - бюджету). 
Точно так само незрозуміло, на скільки прибутковим є або збитковий сам НАК «Нафтогаз 
України». Вважати можна як завгодно. Питання щодо достатності коштів для забезпечення 
українців теплом взимку залишається відкритим. 

http://ua.golos.ua/ekonomika/13_09_04_gosbyudjet_i_naftogaz_kto_komu_doljen_deneg 

Блоги 

Ирина Бережная : «Европейский план минимум для Парламента»  

корреспондент.net 

Что ж, приятно, что новый политический сезон начался из законопроектов, 
посвященных европейской интеграции Украины. 

Как депутат второго созыва, могу уверенно сказать: давно не наблюдала такого настроя 
разных политических фракций на достижение положительного результата, и, наверное, впервые 
вижу такую решительность в теме именно европейской интеграции. 

Это еще раз подтверждает то, что мне в течение года постоянно приходилось говорить 
европейским послам и политикам – Украина решительно настроена на подписание Соглашения 
об ассоциации уже в Вильнюсе. Скажу откровенно, многие воспринимали это как политическое 
заявление, не особо веря в решительность украинских властей и украинской оппозиции 

объединить свои усилия ради подписания Соглашения. Был некий психологический барьер, 
который мешал европейцам поверить в искренность наших намерений. 

Мы смогли преодолеть этот психологический барьер. Мы смогли доказать, что искренне 
настроены на подписание. Мы смогли создать необходимую атмосферу для подписания. В 

какой-то мере, эту атмосферу помогли нам создать и наши самые большие и самые 
стратегические соседи, мобилизировав тех в Украине и Европе, которые не понимали важности 

критического выбора, который стоит перед Украиной в Вильнюсе. Подчеркнули, так сказать, 
историческое измерение вильнюсского саммита для наших стран и наших отношений.  

Это при том, что я по-прежнему считаю, что Соглашение об ассоциации дает 
дополнительные возможности и для России, в частности для ее бизнеса. Да и в целом – всегда 
лучше иметь модернизированного, безопасного соседа, чем непредсказуемого и бедного.  

Чтобы сделать подписание Соглашения об ассоциации в Вильнюсе возможным, сегодня 
от украинского парламента необходимы несколько вещей. 

В первую очередь, это, конечно, принятие всего пакета евроинтеграционных 

законопроектов. Это не наш план максимум – это наш план минимум. И это тот случай, когда 
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надо вынести за скобки свои лучные обиды, партийные эмоции и даже какие-то, возможно, 
мировоззренческие установки. 

Во-вторых, нам надо на корню, как бы сложно это не было, прекратить дискуссии о том, 

кто является самой деструктивной стороной. Можно долго сегодня выяснять, кто был больше 
контпродуктивным во время прошлой сессии, а кто меньше – но результат от этого не 
изменится, а вот хрупкий баланс, который установился между властью и оппозицией – 

измениться может, и не в лучшую сторону. 

В-третьих, надо активизировать по максимуму межпарламентские группы дружбы с 
европейскими странами. Мы должны убедиться, что наши европейские коллеги депутаты не 
просто пассивно поддерживают европейский выбор Украины, но и способны об этом заявить 
вслух в своих столицах. Каждый европейский лидер внимательно относится к мнению своего 
парламента, мы же должны создать парламентские лобби в ключевых странах ЕС. 

В-четвертых, мы, народные депутаты, должны активнее доносить преимущества 
европейского выбора Украины до обычных граждан Украины, особенно сознательных граждан, 

которым не все равно наше будущее. Каждый из нас сегодня просто вынужден рассказать 
своему избирателю, почему подписание Соглашения об ассоциации – это важно и, главное, это 
положительно для развития страны. Сегодня как никогда есть шанс получить сознательную, а 
не ситуативную поддержку нашего движения в Европу со стороны наших граждан. 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/berezhnaja/a117561 

Анатолій Гриценко: «Європейський вибір незворотний»  

glavkom 

Сьогодні Рада зробить важливий крок для підготовки до підписання Угоди з 
Євросоюзом. Робота розпочнеться з п'яти «європейських» законів: 

1) 2399 - щодо виконання судових рішень; 

2) 1131 - щодо порядку та умов відбування покарання (зміни до Кримінально-
виконавчого кодексу); 

3) 2105 - внесення змін до Митного тарифу; 

4) 2522 - щодо посилення гарантій незалежності суддів (зміни до Конституції); 

5) 2600 - реформування друкованих ЗМІ. 

На 16:00 заплановано розгляд не менш важливого законопроекту 2971 - про проведення 
повторних виборів у п'яти проблемних округах. Це теж із плану дій по підготовці до підписання 
Угоди з ЄС. 

Опозиція, ясна річ, підтримає «європейські» проекти. Партія Регіонів і більшість 
позафракційних теж. Комуністи напевно поза процесом... 

http://glavcom.ua/articles/13705.html 

Телебачення і радіомовлення 

Регіонали у повному складі зустрілися з Януковичем  

5 канал, Час новин 

Ігор ТАТАРЧУК, ведучий: Четверту годину тривають збори парламентської фракції 
регіоналів за участі Президента Віктора Януковича. Передбачали, що говоритимуть, в 
основному, про внутрішньопартійні розбіжності у поглядах щодо зовнішнього курсу України. 

Розмова точиться за зачиненими дверима, але під стінами столичного кінотеатру "Зоряний", де 
відбувається ця зустріч, чергує кореспондент 5-го Ірина Герасимова, вона тепер на прямому 
зв’язку зі студією. Ірино, радий вітати! Тобі слово для останніх новин. 
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Ірина ГЕРАСИМОВА, кореспондент: Ігоре, не повіриш, але щойно ти розпочав цей 

випуск новин, як зустріч в кінотеатрі "Зоряному" з Президентом закінчилася і депутати почали 

виходити із приміщення. Про те, що на цій зустрічі присутній Президент, свідчить присутність 
його охоронців на вулиці Московській, їхні обличчя зловили наші телекамери, а так само 
неабияка кількість представників Державтоінспекції. Саме ДАІ перекривало сьогодні вулицю 

Московську на певний період часу, після чого ця вулиця перетворилася на суцільний затор. 
Народні обранці просто покидали на проїжджій частині свої коштовні автівки, і, судячи з 
кількості цих автівок, можна сказати, що на зустріч до Президента приїхала фактично вся 
фракція Партії регіонів, і не лише представники цієї фракції. Журналісти відзняли на мобільний 

телефон відео, в якому видно, що новообраний кримський депутат Вадим Новинський теж 

приїхав до кінотеатру "Зоряний" на зустріч з Президентом, і в цьому аспекті цікаво два факти: 

перше – Вадим Новинський ще не вступив до фракції Партії регіонів, а відомо, що це збори 

партійні, а друге – він лише минулого року отримав український паспорт і є російським 

бізнесменом. А одне з питань, яке сьогодні мали обговорювати соратники Віктора Януковича 
на чолі з Президентом, – це те, що Президент планував схилити на європейський бік тих 

депутатів, які ще до сьогоднішньої зустрічі мали інакшу думку і схилялися до союзу з Росією. 

Власне, підстави для такої зустрічі були, оскільки на початку тижня депутат від Партії регіонів 
Ігор Марков заявив, що його хочуть позбавити депутатського мандату і виключити із фракції 
через те, що він не збирається голосувати за євроінтеграційні питання, які цього тижня мають 
голосувати у сесійній залі. А сьогодні вранці інший депутат-регіонал, Нестор Шуфрич, заявив, 
що готовий взагалі створити окреме депутатське об’єднання, куди увійдуть прихильники союзу 
з Російською Федерацією, а не прихильники євроінтеграції. Але про це більше у сюжеті моєї 
колеги Ольги Сніцарчук. 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Нервозна атмосфера у регіоналів. Їх нервують навіть 
журналісти і їхня техніка. Лідер фракції щось вигукує їм знизу, кудись дзвонить. Наслідок: 
фотографів та операторів застерігають - перехилятися за бар’єр ближче до обранців тепер зась. 
Нервовий настрій зранку виправданий: того ж дня регіонали мають зустрічатися з Президентом, 

Вадим КОЛЕСНІЧЕНКО: "Вы понимаете, это же встреча с охраняемым лицом". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Заразом з’ясувати, що робити з тими, хто проти його 

проєвропейського курсу. 

Олександр ЄФРЕМОВ, лідер фракції ПР: "Нет, зачем прощаться… У нас есть много 
инструментов, которые…" 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Якщо йдеться про тиск, - каже проросійські 
налаштований Вадим Колесніченко, - то це механізм не для нього. 

Вадим КОЛЕСНІЧЕНКО, народний депутат, ПР: "Ну, вы знаете, на меня давить 
бессмысленно – у меня нет бизнеса". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Натомість, каже, здивувався, заявам свого колеги 

Ігора Маркова - той запевняє: за незгоду голосувати за євроінтеграційні законопроекти його 
хочуть позбавити депутатського мандату. 

Вадим КОЛЕСНІЧЕНКО, народний депутат, ПР: "Честно говоря, ситуация с Марковым 

для меня вообще удивительная. Через год, по его информации, якобы милиция начала 
пересчитывать бюллетени. Для меня это нонсенс, как для юриста, это вообще беспрецедентно: 
как может милиция вскрывать мешки с бюллетенями через год после выборов и их 
пересчитывать?" 

Володимир МАКЕЄНКО, народний депутат, ПР: "Є якась інформація, яку він видає, ну, 
може, для когось ще передвиборча кампанія не закінчилась, може, там питання кісь бізнесу, 
може, ще якісь там питання, конкуренція". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: У регламентному комітету кажуть: нічого не знають 
про наміри вигнати незгодних регіоналів із Ради. Утім, Колесніченко тепер поправляє учорашні 
різкі заяви. Каже, сам голосуватиме за всі єврозаконопроекти, крім закону про дискримінацію, 

який виключає переслідування за статевою ознакою. 
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Нестор ШУФРИЧ, народний депутат ПР: "Я не виключаю, що питання євроінтеграції 
може бути складним для мене особисто". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Регіонал Нестор Шуфрич уже готується створити у 
Раді групу симпатій до Митного союзу. Утім не вважає, що за це його можуть позбавити 

мандату. Певен: Президент зрозуміє. 

Нестор ШУФРИЧ, народний депутат, ПР: "Я не виключаю, що буде створено об’єднання 
депутатів, яке ніякого відношення не має до виходу із фракції, підкреслюю це, щодо підтримки 

політики зближення з Митним союзом". 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції "Батьківщина": "Фракція Партії регіонів знаходиться в 
непростій ситуації". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: В опозиції розуміють причини такого фракційного 
шпагату регіоналів. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції "Батьківщина": "З одного боку, більшість з них чудово 

усвідомлюють, що в України є єдиний шлях - до Європейського Союзу, але там є частина, яка 
прийшла в парламент виключно на проросійських гаслах. І зрозуміло, всередині вони будуть 
грати гру, де та частина незгодних з європейським курсом буде намагатися робити власний 

політичний проект". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: І обіцяють - самі забезпечать Конституційну 
більшість для європейських законопроектів, якщо частина регіоналів відмовиться голосувати. 

Нестор ШУФРИЧ, народний депутат, ПР: "У мене великий досвід спілкування з 
Президентом України, і я переконаний, що тиснути він не буде". 

У кінотеатрі "Зоряний" Президент Віктор Янукович зустрівся зі своїми 

однопартійцями  

ICTV, Факти 

Інна ШЕВЧЕНКО, ведуча: У ці хвилини у кінотеатрі "Зоряний" Президент Віктор 
Янукович зустрічається зі своїми однопартійцями – Прем’єр-міністром і членами уряду та 
депутатами з парламентської фракції регіоналів. Головне питання – ухвалення 
євроінтеграційних законів, проти яких виступає частина провладних парламентарів. За 
неофіційними даними, їх до 40. А вже завтра у сесійній залі на голосування мають винести 

низку документів, які є обов’язковими для укладання угоди Про Асоціацію між Україною та 
ЄС. 

Уряд невідкладно підготує законопроекти, необхідні для підписання Асоціації з 
Євросоюзом 

Інна ШЕВЧЕНКО, ведуча: Уряд невідкладної підготує законопроекти, необхідні для 
підписання Асоціації з Євросоюзом. Про це сьогодні на засіданні Кабміну заявив Прем’єр 
Микола Азаров. Він закликав допрацювати виборчі закони, а також документи щодо реформ у 
правоохоронних органах і прокуратурі, боротьби із корупцією та покращення бізнес-клімату. 
Паралельно урядовці налаштовані поглиблювати співпрацю із Митним союзом. Микола Азаров 
наголосив – 2014-го можуть виникнути проблеми у виробників залізничного транспорту. А 

тому Прем’єр закликає приєднатися до угоди, яка знімає бар’єри для країн не членів Митного 
союзу. 

Микола АЗАРОВ, Прем'єр-міністр України: "Це дуже важлива угода. Оскільки митний 

союз сам передбачив можливість приєднання до технічних регламентів держав, які не є 
учасницями Митного союзу. І навіть передбачив певні процедури щодо цього". 

Депутаты не смогли принять ни одного еврозакона  
Интер, Подробности 

Кристина СУВОРИНА, ведущая: В парламенте бушуют страсти по Европе. Ни один из 
пакета законов по евро пока так и не принят. Власть и оппозиция продолжают переговоры. 
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Более того, дискуссии о европейском курсе кипят и внутри самой фракции регионалов. Сегодня 
с соратниками встречался Виктор Янукович. За закрытыми дверями. О чем говорили - 

разведали наши корреспонденты. 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Евроинтеграционная неделя. День второй. Нулевой. На 
повестке - ни одного еврозакона. Оппозиция и регионалы никак не расставят точки над "i". В 

полдень собрание у Рыбака. Законопроекты о таможенном тарифе, счетной палате и 

полномочиях судей - редактируют битых два часа. На выходе - мажорный настрой. Пять 
законов по евро планируют на завтра. 

Арсений ЯЦЕНЮК, народный депутат Украины, лидер фракции "Батьківщина": "Ми 

можем сміливо назвати завтрашній день в парламенті днем Європи у Верховній Раді України". 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Евротема - это хрупкое перемирие для власти и 

оппозиции, но междоусобица для регионалов. Часть бело-синих против европрописки. У одних 

пророссийский бизнес, у других - пророссийский округ. Их-то и пытаются переубедить. 
Лидеры регионалов бунт на корабле отрицают. Дескать, имеет место дискуссия. А голосовать за 
еврозаконы - все будут как один. 

Владимир ОЛИЙНЫК, народный депутат Украины, фракция партии регионов: "Я не 
бачу підстав для розколу у ПР, потрібно просто прояснити окремі позиції". 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Чтобы прояснить позиции вокруг Европы и России - 

депутатов сегодня созвал почетный лидер партии Виктор Янукович. Приехали и министры. 

Партийный офис регионалов - кинотеатр Зоряный. Именно здесь президент проводит 
переговоры с фракцией. Мероприятие - не для посторонних глаз и ушей. Прессу не 
приглашали. Встреча продлилась почти три часа. На выходе регионалы немногословны, но 
излучают оптимизм. 

Татьяна БАХТЕЕВА: "Все нормально, мы на интервью спешим". 

Анна ГЕРМАН: "И разговор был очень конструктивен, очень детальный и очень 
дружелюбный". 

Журналист: "На завтра есть голоса для того, чтобы поддержать? Фракция вся будет 
голосовать за еврозаконы?" 

Ярослав СУХОЙ: "Конечно, да, конечно. Да, да, за законы". 

Від'їзд Тимошенко за кордон: реальність чи політичний блеф  

ТВі, Сьогодні 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Чи справді в берлінській клініці "Шаріте" вже 
готуються прийняти на лікування Юлію Тимошенко? Інформацію про це із посиланням на 
джерело в німецьких медичних колах оприлюднила "Deutsche Welle". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Однак українське МЗС категорично заявляє – 

переговори про направлення для Тимошенко між Берліном та Києвом не ведуться. Як тоді 
зрозуміти лікарів, чиїй інформації довіряти, а чиїй ні – про це оглядач "Deutsche Welle" Захар 
Бутирський. 

Захар БУТИРСЬКИЙ, оглядач Deutsche Welle: Про те, що Тимошенко чекають в одній із 
найповажніших німецьких клінік "Шаріте", у спеціальному центрі, де лікують переважно 

високопоставлених пацієнртів, Deutsche Welle стало відомо з неофіційних джерел. Ми і 
сьогодні не можемо назвати, хто надав цю інформацію. Я розмовляв з нашим кореспондентом у 
Берліні й він наполягає на збереженні конфіденційності щодо свого джерела. В "Шаріте" 

сьогодні було дуже багато дзвінків від німецьких, українських та навіть російських журналістів. 
Звісно, що клініка не стане нічого підтверджувати. Адже очевидно, що відповіді на такі 
питання слід шукати насамперед в представників української влади, а не німецьких лікарів". 

Але на ймовірність сценарію із перевезенням Тимошенко до Німеччини вказують і цілком 

офіційні європейські джерела. Дипломати з Німеччини та Європейського Союзу на днях у 
Берліні обговорювали перспективи підписання Угоди про асоціацію. Всім відомо, що для 
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Німеччини питання Тимошенко має символічне значення, про що неодноразово заявлялося. І 
дипломати повторювали, що була пропозиція німецької сторони прийняти Тимошенко на 
лікування. Керівник відділу Східної Європи у німецькому МЗС Манфред Ґутерер висловив 
думку, що розв’язання проблеми Тимошенко буде знайдено незадовго до саміту в Вільнюсі. А 

ще одна, вже співробітниця Єврокомісії розповіла, що це може статися ще раніше. Прошу її 
цитату. 

Марценна ГУЦ-ФЕТТЕР, голова політичного відділу представництва Єврокомісії у 
Німеччині: "У жовтні відбудеться зустріч міністрів закордонних справ ЄС. І, наскільки я знаю, є 
очікування, що до того часу проблему буде вирішено. Якщо ж Тимошенко відпустять лише у 
ніч напередодні саміту в Вільнюсі, де буде стільки керівників держав та урядів, то 
виникатимуть труднощі". 

Захар БУТИРСЬКИЙ, оглядач Deutsche Welle: Так заявила представниця політичного 

відділу Єврокомісії в Берліні. Отже, в мене викликає здивування заява МЗС України, коли ціла 
низка європейських дипломатів говорять, називаючи конкретні терміни, МЗС заперечує сам 

факт ведення переговорів. До речі, на конференцію у Берліні, де обговорювали перспективи 

асоціації та розв’язання проблеми Тимошенко і де, по ідеї, можна було напряму запитати про 
точку зору Києва, не приїхали запрошені представники Партії регіонів, а також Андрій Портнов 
з Адміністрації Президента України. Хоча там був керівник вітчизняного МЗС Леонід Кожара, 
котрий сказав, що у правовій державі не можна випустити з в'язниці за політичною волею будь-
кого, якщо бракує юридичних підстав. Йому заперечили опозиціонери, пояснивши, що 

правових підстав і повноважень щодо помилування або відпущення на лікування якраз у 
Президента достатньо. Це може означати, на мою думку, лише одне – що триває, очевидно, 
якась залаштункова гра, і Київ не хоче визнавати прямо факту переговорів. До речі, Deutsche 

Welle не перша, хто отримав інформацію про прибуття української пацієнтки до "Шаріте". 

Польська газета "Виборча" повідомляла, що Тимошенко приїде до Берліна 15 вересня. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Це був оглядач Deutsche Welle Захар Бутирський. 

Народные избранники завтра примут практически весь пакет 
евроинтеграционных законов  

ТРК "Украина", События 

Евгений Михин, ведущий: Народные избранники завтра примут практически весь пакет 
евроинтеграционных законов. Об этом сообщил Арсений Яценюк после заседания рабочей 

группы при участии руководства парламента, председателей фракций, представителей Кабмина 
и СНБО. Стороны достигли компромисса в вопросах независимости судей и исполнения 
судебных решений, а также улучшения содержания заключенных и расширения полномочий 

Счетной палаты. Также планируется принять и отклоненный вчера законопроект о едином 

таможенном тарифе. В тоже время несогласные с европейским курсом народные избранники 

заявили о подготовке к созданию депутатской группы За сотрудничество с Таможенным 

союзом. 

Нестор ШУФРИЧ, народный депутат от фракции Партии регионов: «Я поки не бачу тих 

компенсаторів, які би могли би нам компенсувати можливі втрати в разі відкриття наших 
зовнішніх кордонів для імпорту товарів, які зможуть поступити на Україну фактично без 
обмежень». 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лидер фракции «Батьківщина»: «Я повинен відзначити дуже 
серйозний прогрес в прийнятті і підготовці європейських законопроектів. Ми можемо сміливо 
назвати завтрашнім днем в парламенті днем Європи в Верховній Раді України». 

Уряд налаштований на конструктивну й ефективну співпрацю з парламентом  

УТ-1, Підсумки дня 

Юлія ГАЛУШКА, ведуча: Уряд налаштований на конструктивну й ефективну співпрацю 

з парламентом. Але для цього слід підвищити вимоги до якості розроблених законопроектів, а 
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міністрам - більше працювати з депутатами. Так сказав прем'єр-міністр Микола Азаров на 
засіданні Кабміну. На цю сесію він окреслив два головні питання, життєво важливі для країни. 

Це, зокрема, реалістичний і збалансований бюджет на наступний рік. Але, передусім, ухвалення 
законів, необхідних для підписання Угоди про асоціацію з ЄС. Частину таких документів уже 
узгодили з європейськими фахівцями, - повідомив прем'єр. Після остаточного опрацювання їх 
внесуть до Верховної Ради. 

Микола АЗАРОВ, прем'єр-міністр України: "Невідкладними є законопроекти, пов'язанні 
з удосконаленням виборчого законодавства, виборчої системи, правосуддя, правоохоронних 

органів, законопроекти, спрямовані на боротьбу з корупцією та поліпшення бізнес-клімату в 
нашій країні. Частина таких законопроектів вже узгоджена з відповідними європейськими 

інституціями та, переконаний, буде підтримана парламентом у вересні-жовтні. Хочу 
наголосити, що більшість у парламенті заявила про готовність виконати план з підготовки 

угоди про асоціацію". 

Янукович переконав регіоналів голосувати за євроінтеграційні закони  

Радіо Свобода, Свобода сьогодні 

Верховна Рада готова ухвалити низку законопроектів, необхідних для підписання угоди 

про асоціацію з Європейським союзом. Про це заявляють і провладні, й опозиційні депутати. 

Утім, з їхніх коментарів випливає, що парламентські меншість та більшість не мають спільних 

поглядів на зміст майбутніх законів. Крім того, помітні розбіжності у підходах до виконання 
умов підписання угоди як між опозиційними фракціями, так і всередині фракції Партії регіонів. 

У четвер парламент ухвалить низку ключових законопроектів, необхідних для 
євроінтеграції України, заявив голова фракції «Батьківщина» Арсеній Яценюк після засідання 
робочої групи у голови Верховної Ради Володимира Рибака з участю керівників 
парламентських фракцій, голів парламентських профільних комітетів, представників Кабінету 
міністрів та Ради національної безпеки і оборони. 

«Є спільна позиція української влади і української опозиції щодо необхідності 
підписання угоди з Європейським союзом. Буде розглянуто і прийнято принаймні 5 ключових 
законопроектів», – зазначив Яценюк. 

П’ять обіцяних законопроектів 

Так, стосовно внесення змін до Конституції щодо незалежності суддів Яценюк запевнив, 
що опозиція підтримає законопроект, запропонований регіоналами. 

Щодо законопроекту про виконання судових рішень учасники засідання дійшли згоди 

щодо вилучення прикінцевих положень закону, які давали можливість Кабінетові міністрів 
уникати виплат за боргами держави перед громадянами, розповів голова фракції 
«Батьківщина». 

Він також повідомив, що депутати домовилися внести зміни до Кримінально-
виконавчого кодексу щодо покращення умов утримання громадян під вартою та у в’язниці. 

У четвер також ухвалять зміни до закону про єдиний митний тариф, відповідно до 
зобов’язань України в рамках економічних протоколів зі Світовою організацією торгівлі, 
переконує Яценюк. 

Крім того, він повідомив, що стосовно внесення змін до Конституції про повноваження 
Рахункової палати опозиція поставила вимогу про пропорційне представництво в цьому органі 
влади й опозиції, і в такому випадку меншість дасть голоси для ухвалення відповідного 
законопроекту. 

Вибори у проблемних округах повинні відбутися до саміту – Ковальчук 

Верховна Рада може у четвер розглянути також законопроект про призначення виборів у 
п’яти проблемних округах, припускає Арсеній Яценюк. За його словами, опозиція згодна 
призначити ці вибори на грудень нинішнього року. 
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Утім, в УДАРі наполягають на тому, що вибори мають пройти значно раніше, наголошує 
заступник голови цієї фракції Віталій Ковальчук. 

 «Вибори у проблемних округах повинні відбутися до саміту, який відбудеться у 
Вільнюсі в листопаді цього року. Ми не виключаємо, що будуть використовуватися механізми 

фальсифікацій, адміністративного ресурсу. У нас це викликає занепокоєння, тому будемо 
наполягати», – зауважує Ковальчук. 

«Лише технічне питання – явка народних депутатів» 

На зустрічі у спікера Володимира Рибака обговорювалася явка депутатів у день 
голосування за євроінтеграційні закони. Про це журналістам сказав депутат від Партії регіонів, 
голова регламентного комітету Володимир Макеєнко. 

«Ми робимо все для того, щоб явка народних депутатів була майже 100 відсотків, і 
звертаємося до опозиції. Ми впевнені у тому, що євроінтеграційні закони будуть проголосовані. 
Лише технічне питання – явка народних депутатів. Наші будуть голосувати 100 відсотків», – 

наголошує Макеєнко. 

Колесніченко і Шуфрич передумали і будуть голосувати «за» 

Голосувати за євроінтеграційні закони вже готові й регіонали, відомі проросійською 

позицією, зокрема, Вадим Колесніченко. 

«Було б дивно не підтримати закону, який говорить про боротьбу з корупцією, 

підвищення соцстандартів і про те, щоб правосуддя в нас, нарешті, було чесним», – запевняє 
Колесніченко. 

Водночас член фракції Партії регіонів Нестор Шуфрич зазначив, що він також має намір 
проголосувати за євроінтеграційні закони, але продовжить агітувати за Митний союз. 

«Я не виключаю, що у парламенті з’явиться об’єднання депутатів за співробітництво з 
Митним союзом. Але це нормальна практика, і це в жодному разі не пов’язано з виходом із 
фракції», – каже Шуфрич. 

Проросійських регіоналів переконав Янукович – Палій 

Регіоналам, які не сприймають євроінтеграцію, довелося змінити тон своїх заяв через 
наполягання президента Віктора Януковича, відзначає політолог Олександр Палій. 

«Для Януковича піти на поводу у якихось там депутатів достатньо маргінальних – це 
було б кінцем «залізного господаря», повною втратою обличчя. Тому Янукович був 
зобов’язаний поставити їх на місце», – зазначає Палій. 

Крім того, зауважує політолог, найбагатші члени Партії регіонів, як і фінансові донори 

цієї політичної сили, можуть бути більше зацікавлені в інтеграції до Європи, оскільки 

розуміють, що там їхні капітали будуть захищені значно надійніше, ніж у Митному союзі. 


